
 

                            Protokół Nr XVIII/2008 
                        z Sesji Rady Gminy Darłowo 
                       z dnia  22 lipca   2008 roku 
            - sala konferencyjna Urzędu Gminy Darłowo 
 

 
            Przewodniczący Rady Gminy p. Władysław 
Krakowiak o godzinie 10°° otworzył Sesję i po powitaniu 
radnych i gości oświadczył, Ŝe zgodnie z listą obecności 
aktualnie w posiedzeniu uczestniczy 13 radnych, co 
wobec ustawowego składu rady wynoszącego 15 osób – 
stanowi quorum pozwalające na podejmowanie 
prawomocnych uchwał. 
 
Lista obecności stanowi załącznik nr 1. 
                                                       
Ponadto w sesji udział wzięli: 
• Pan Franciszek Kupracz – Wójt Gminy Darłowo 
• Pani Krystyna Kisielewska  –  Skarbnik Gminy 
• Pan Jakub Podruczny  – Radca Prawny 
• Pani Ewa Szymczak –   Kierownik  Gminnego Ośrodka 

Pomocy Społecznej 
• Pan Marceli Glaza – Dyrektor Gminnego Zakładu 

UŜyteczności Publicznej w Dąbkach 
• Pan Tadeusz Bierniukiewicz – Radny Powiatu 

Sławieńskiego 
                                                                 

Lista zaproszonych gości  stanowi załącznik Nr 2 do 
niniejszego protokołu. 
 
Lista obecności sołtysów stanowi załącznik Nr 3 do 
niniejszego protokołu. 
                                 

Na Sekretarza powołano radnego Jana Fraszko. W 
głosowaniu wzięło udział 13 radnych, głosując   
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następująco: 12 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 1  głos  
„wstrzymujący   się”. 
 
Na protokolantkę Przewodniczący powołał p. ElŜbietę 
Koralewską-Winiarek. 
                   

W sesji uczestniczy 14 radnych, doszedł spóźniony radny:  Jan Małecki. 
 
 

Ad.1.3.Ustalenie  porządku obrad. 

                                         

Proponowany porządek obrad radni otrzymali wraz z zawiadomieniami na 

XVIII Sesję Rady Gminy Darłowo / zał. Nr  4/. 

 
ZMIANY W PORZĄDKU OBRAD: 
----------------------------------------------- 
 
Wójt Gminy Darłowo p. Franciszek Kupracz  zgłosił  zmiany 
do porządku obrad proponując: 
  
I. wprowadzenie następujących projektów uchwał: 
 
a) projektu uchwały w sprawie  przystąpienia do konkursu w ramach 
Programu Operacyjnego Infrastruktura i Środowisko, Oś Priorytetowa I – 
Gospodarka wodno-ściekowa, działanie 1.1 – gospodarka wodno-ściekowa w 
aglomeracjach powyŜej 15 tys. RLM (nabór drugi). DRUK NR 79/2008 (zał. 
Nr 5).  
Wprowadzenie tego punktu do porządku obrad umoŜliwi Gminie Darłowo złoŜenie wniosku o 
środki unijne na przesył Dąbki-Porzecze-Rusko oraz Wicie-Rusko. Wniosek o budowę 
oczyszczalni w Rusku jest na pierwszym miejscu w Wojewódzkim Funduszu Ochrony 
Środowiska w Szczecinie. Jutro zostanie wysłany do Ministerstwa Ochrony Środowiska i tam 
dalej będzie rozpatrywany – powiedział Wójt. 
 
b)projektu uchwały w sprawie wyraŜenia woli na wykonywanie zadań gminy 
w zakresie edukacji publicznej, kultury i kultury fizycznej przez 
Stowarzyszenie Rozwoju Szkoły „Szansa” w JeŜyczkach , w ramach którego 
zadanie to będzie wykonywać szkoła niepubliczna – Społeczna Szkoła 
Podstawowa im. kpt. Kazimierza Filipowicza ps. „Kord” w JeŜyczkach.  DRUK 
NR 80/2008 (zał. Nr 6). 
Wprowadzenie tego punktu do porządku obrad umoŜliwi powołanie niepublicznej, społecznej 
szkoły w JeŜyczkach. W dniu 9 lipca 2008 roku Sąd Rejonowy w Koszalinie IX Wydział 
Krajowego Rejestru Sądowego wydał postanowienie o wpisanie do Krajowego Rejestru  
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Sądowego – Rejestru Stowarzyszeń, Innych Organizacji Społecznych  i Zawodowych, 
Fundacji oraz Publicznych Zakładów Opieki Zdrowotnej – „STOWARZYSZENIA 
ROZWOJU SZKOŁY „SZANSA””.  Prezesem Zarządu  Stowarzyszenia został p. Jarosław 
KaŜmierczak.  Wiceprezesem Zarządu Stowarzyszenia została p. ElŜbieta Kopal. Pozostali 
członkowie Zarządu to: p. Marcin Kołodziej, p. Iwona Świątek, p. Katarzyna Ścisłowska. 
Skład Komisji Rewizyjnej: p. Katarzyna Labuda, p. Jan Kaźmierczak, p. Lilla Goszczyńska. 
Planujemy, Ŝeby tą szkołę uruchomić od 1 września 2008 roku. W poniedziałek zostaną 
złoŜone dokumenty do Kuratorium Oświaty, ale niezbędne jest podjęcie przez radę gminy 
stosownych uchwał , przygotowanych na drukach nr 80/2008, 81/2008 oraz 82/2008  – 
powiedział Wójt. 
 
c)projektu uchwały w sprawie oddania nieruchomości gruntowych 
stanowiących własność Gminy Darłowo w uŜyczenie . DRUK NR 81/2008 
(zał. Nr 7). 
 
d) projektu uchwały w sprawie ustalenia trybu udzielania i rozliczania 
dotacji dla szkół, przedszkoli oraz niepublicznych zespołów wychowania 
przedszkolnego i punktów przedszkolnych prowadzonych na terenie Gminy 
Darłowo. DRUK NR 82/2008. (zał. 8)  
 

Przewodniczący  Rady  Gminy Darłowo p. Władysław 
Krakowiak  zgłosił  zmiany do porządku obrad proponując: 
 

I. wprowadzenie następującego punktu: 
 

 
a) Informacja Wójta Gminy Darłowo o sprzedaŜy mienia za okres od dnia 1 
stycznia 2008 roku do dnia 30 czerwca 2008 roku (zał. Nr 9).  
 
 
GŁOSOWANIA: 
W związku z w/w propozycjami zmian w porządku obrad 
Przewodniczący Rady Gminy Darłowo p. Władysław 
Krakowiak zarządził następujące głosowania: 
                                                    
I GŁOSOWANIE: 
 
Nad wnioskiem zgłoszonym przez Wójta Gminy  Darłowo p. 
Franciszka Kupracza  dot. wprowadzenia  następującego 
projektu  uchwały: 
 
a) projektu uchwały w sprawie  przystąpienia do konkursu w ramach 
Programu Operacyjnego Infrastruktura i Środowisko, Oś Priorytetowa I – 
Gospodarka wodno-ściekowa, działanie 1.1 – gospodarka wodno-ściekowa w 
aglomeracjach powyŜej 15 tys. RLM (nabór drugi). DRUK NR 79/2008. 
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W głosowaniu nad wprowadzeniem w/w projektu uchwały  do porządku 
obrad wzięło udział 14 radnych, głosując następująco: 14 głosów „za”, 0 
głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się”. 
 
Rada Gminy Darłowo wyraziła zgodę na wprowadzenie w/w punktu do 
porządku obrad. 
 

II GŁOSOWANIE: 
Nad wnioskiem Wójta Gminy Darłowo p. Franciszka Kupracza 
dot.  wprowadzenia  następującego projektu  uchwały: 
 
 
b) projektu uchwały w sprawie wyraŜenia woli na wykonywanie zadań 
gminy w zakresie edukacji publicznej, kultury i kultury fizycznej przez 
Stowarzyszenie Rozwoju Szkoły „Szansa” w JeŜyczkach , w ramach 
którego zadanie to będzie wykonywać szkoła niepubliczna – Społeczna 
Szkoła Podstawowa im. kpt. Kazimierza Filipowicza ps. „Kord” w 
JeŜyczkach.  DRUK NR 80/2008. 
 
W głosowaniu nad wprowadzeniem w/w projektu uchwały  do porządku 
obrad wzięło udział 14 radnych, głosując następująco: 14 głosów „za”, 0 
głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się”. 
 
Rada Gminy Darłowo wyraziła zgodę na wprowadzenie w/w punktu do 
porządku obrad. 

 
 
III GŁOSOWANIE: 
Nad wnioskiem Wójta Gminy Darłowo p. Franciszka Kupracza 
dot.  wprowadzenia  następującego projektu  uchwały: 
 
c) projektu uchwały w sprawie oddania nieruchomości gruntowych 
stanowiących własność Gminy Darłowo w uŜyczenie . DRUK NR 
81/2008. 
 
 W głosowaniu nad wprowadzeniem w/w projektu uchwały  do porządku 
obrad wzięło udział 14 radnych, głosując następująco: 14 głosów „za”, 0 
głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się”. 
 
Rada Gminy Darłowo wyraziła zgodę na wprowadzenie w/w punktu do 
porządku obrad. 
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IV GŁOSOWANIE: 
Nad wnioskiem Wójta Gminy Darłowo p. Franciszka Kupracza 
dot.  wprowadzenia  następującego projektu  uchwały: 
 
 
d) projektu uchwały w sprawie ustalenia trybu udzielania i rozliczania 
dotacji dla szkół, przedszkoli oraz niepublicznych zespołów wychowania 
przedszkolnego i punktów przedszkolnych prowadzonych na terenie 
Gminy Darłowo. DRUK NR 82/2008. 
W głosowaniu nad wprowadzeniem w/w projektu uchwały  do porządku 
obrad wzięło udział 14 radnych, głosując następująco: 14 głosów „za”, 0 
głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się”. 
 
Rada Gminy Darłowo wyraziła zgodę na wprowadzenie w/w punktu do 
porządku obrad. 

 
V. GŁOSOWANIE: 
Nad wnioskiem Przewodniczącego Rady Gminy Darłowo   dot.  
wprowadzenia  następującego punktu: 
 

 
a) Informacja Wójta Gminy Darłowo o sprzedaŜy mienia za okres od dnia 1 
stycznia 2008 roku do dnia 30 czerwca 2008 roku 
 

                                                                 

W głosowaniu nad wprowadzeniem w/w punktu  do porządku obrad wzięło 
udział 14 radnych, głosując następująco: 14 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 
0 głosów „wstrzymujących się”. 
 
Rada Gminy Darłowo wyraziła zgodę na wprowadzenie w/w punktu do 
porządku obrad. 

 
Wobec powyŜszych zmian Przewodniczący Rady Gminy Darłowo p. 
Władysław Krakowiak zaproponował  następujący porządek obrad: 
 
 
 
 
1.Sprawy organizacyjne: 

1.1.Otwarcie sesji. 
1.2.Stwierdzenie quorum. 
1.3.Ustalenie  porządku obrad. 

 
2. CZAS DLA SAMORZĄDU.  
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3.Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budŜecie Gminy Darłowo na     
    2008    rok.  DRUK NR  75/2008. 
 
4. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany     
   „Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego     
    Gminy Darłowo”. DRUK NR 76/2008. 
 
 5.Podjęcie uchwały w sprawie upowaŜnienia Wójta Gminy Darłowo do        
    nabycia nieruchomości (dot. działki nr 400 w obrębie Słowino Słowinko).     
    DRUK NR 77/2008. 
 
6. Podjęcie uchwały w sprawie ogłoszenia wyborów do samorządu sołeckiego     
    Sołectwa Wicie w Gminie Darłowo. DRUK NR 78/2008. 
 
7.Podjęcie uchwały w sprawie  przystąpienia do konkursu w ramach     
  Programu Operacyjnego Infrastruktura i Środowisko, Oś Priorytetowa I –      
  Gospodarka wodno-ściekowa, działanie 1.1 – gospodarka wodno-ściekowa     
  w aglomeracjach powyŜej 15 tys. RLM (nabór drugi). DRUK NR 79/2008.  
 

8. Podjęcie uchwały w sprawie wyraŜenia woli na wykonywanie zadań gminy      
    w zakresie edukacji publicznej, kultury i kultury fizycznej przez     
    Stowarzyszenie Rozwoju Szkoły „Szansa” w JeŜyczkach , w ramach     
    którego zadanie to będzie wykonywać szkoła niepubliczna – Społeczna     
    Szkoła Podstawowa im. kpt. Kazimierza Filipowicza ps. „Kord” w      
    JeŜyczkach.  DRUK NR 80/2008. 
 
 
9. Podjęcie uchwały w sprawie oddania nieruchomości gruntowych         
   stanowiących własność Gminy Darłowo w uŜyczenie . DRUK NR 81/2008. 
 
10. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia trybu udzielania i rozliczania     
      dotacji dla szkół, przedszkoli oraz niepublicznych zespołów wychowania     
      przedszkolnego i punktów przedszkolnych prowadzonych na terenie     
     Gminy Darłowo. DRUK NR 82/2008.   
 
11. Informacja Wójta Gminy Darłowo o sprzedaŜy mienia za okres od dnia 1     
      stycznia 2008 roku do dnia 30 czerwca 2008 roku .  
 
 
12. Wolne wnioski i zapytania. 
 
13. Zamknięcie sesji. 
 
                                                                 

W głosowaniu nad w/w  porządkiem obrad wzięło udział 14 radnych, 
głosując następująco: 14 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów 
„wstrzymujących się”. 
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Ad. 2. CZAS DLA SAMORZĄDU.  
 
Głos w dyskusji zabrali: 
 
• radny Jan Małecki : w imieniu własnym, rady soleckiej, sołtysa  

oraz  mieszkańców Bukowa Morskiego podziękował wszystkim za 
udział w bardzo udanym festynie cysterskim. Szczególne słowa 
podziękowania skierował do Wójta Gminy Darłowo p. Franciszka 
Kupracza oraz do p.Roberta Murii. Impreza będzie organizowana co 
roku, w związku z czym mówca szczerze zaprosił wszystkich 
samorządowców do uczestnictwa. 

 
• p. Maria Michalska – Sołtys Sołectwa Stary Jarosław: poprosiła o 

interwencję i załatanie dziur w asfalcie drogi wiodącej przez wieś. 
Remont drogi od p. Palaka do p. Węglińskiego moŜe poczekać do 
przyszłego roku. Podziękowała Wójtowi p. Franciszkowi 
Kupraczowi za zorganizowanie poświęcenia kaplicy cmentarnej. 

 
• p. Mieczysław Wrona – Sołtys Nowego Jarosławia: w związku ze 

zbliŜającymi się Ŝniwami poprosił o informację na temat cen skupu 
zbóŜ. 

 
• p. Idzi Krawczyk : Sołtys Krup: zwrócił się z prośbą o poprawę 

stanu dróg śródpolnych. Jak popada deszcz drogi na pola są 
nieprzejezdne. 

 
• p. Jan Górski : mieszkaniec Dąbek: zapytał czy Gmina Darłowo 

stwarza jakieś warunki  dla strategicznych inwestorów. W Gminie 
Sławno inwestor wchodzi z 74 mln EURO. Dlaczego taki inwestor 
ominął naszą gminę? 

  
• Wójt p. Franciszek Kupracz: jeŜeli pozostaną jakieś środki 

finansowe z obecnego remontu dróg, wykonywanego przez firmę 
FRANSŁAW, to w pierwszej kolejności zostaną skierowane na drogi 
śródpolne. Nie ma Ŝadnej rezerwy finansowej. W Starostwie 
Powiatowym nie odbyło się Ŝadne spotkanie na temat tegorocznych 
Ŝniw. PZZZ dalej funkcjonuje i skup zbóŜ będzie odbywać się na 
dotychczasowych zasadach, ceny skupu dyktuje wolny rynek. W 
naszej gminie zgodnie z obowiązującym planem zagospodarowania 
przestrzennego  moŜna postawić ok. 100 wiatraków. Mega inwestor 
wchodzący do Gminy Sławno interesuje się równieŜ naszą gminą. 
Gdyby powstały wszystkie zaplanowane wiatraki to wpływ coroczny 
z podatku siegałby kwoty ok. 7 mln zł. Obecnie firmy planujące 
budowę wiatraków wzajemnie się blokują. Inwestor w Cisowie nie 
otrzymał decyzji środowiskowej ze Starostwa Powiatowego. W 
rejonie Krup nie powstanie Ŝaden wiatrak ze względu na ochronę 
parku krajobrazowego oraz tzw. „Krainy w kratę”. Wiatraki mogą  
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• powstać w Starym Jarosławiu, w Nowym Jarosławiu, w Sińczycy 

oraz w części Słowina. Firma p. Stachowiaka ma zakupione juŜ 
turbiny i szuka nowych miejsc lokalizacji farm wiatrowych. 
Rozpatrywane są nawet lokalizacje wiatraków w morzu. W toku są 
sprawy odwoławcze z terenów: Porzecze, JeŜyce, JeŜyczki. Ze 
względu na to, Ŝe Wójt jest stroną (sprzedał ziemię jednej z firm) , 
odwołania rozpatrywane są w Gminie Sławno. Nasza gmina jest 
bardzo zainteresowana jak najszybszym powstaniem nowych 
wiatraków, ze względu na znaczne wpływy podatkowe do budŜetu. 

  
• p. Antoni Szynkowski – radny: w ubiegłym tygodniu był 

przedstawiciel p. Stachowiaka i poinformował, Ŝe uzyskali 
porozumienie z Wiatropolem, więc jest nadzieja na rozpoczęcie 
inwestycji wiatrakowych. 

 
 
• Na tym dyskusję zakończono. 
    
Ad.3. 
Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budŜecie Gminy 
Darłowo na   2008    rok.  DRUK NR  75/2008. 
 
Wójt Gminy Darłowo p. Franciszek Kupracz przedstawił projekt uchwały wraz 
z uzasadnieniem / zał. Nr 9/. 
Uzasadnienie: 
„Wójt Gminy Darłowo wniósł o dokonanie następujących zmian w budŜecie 
gminy: 

1) przemieścić dochody w kwocie 4 200 zł z rozdziału 80195 do rozdziału 
80148 w związku z wprowadzeniem zmian w klasyfikacji budŜetowej. 

2) Zwiększyć dochody o 266 000 zł z następujących źródeł: 
a) podatek leśny od osób prawnych: 20 000 zł 
b) podatek od nieruchomości od osób fizycznych: 230 000 zł 
c) odpłatność za posiłki w stołówce szkolnej w Dobiesławiu:16 000 

zł 
3) zmniejszyć wydatki w kwocie 928 000 zł z następujących zadań: 

a) budowa i utrzymanie urządzeń melioracyjnych: 120 000 zł 
b) budowa chodnika przy Ośrodku Zdrowia w Darłowie: 25 000 zł 
c) zakup usług pozostałych dot. urzędu gminy: 13 000 zł 
d) budowa sali gimnastycznej w Kopnicy: 150 000 zł 
e) stypendia dla uczniów: 70 000 zł 
f) budowa wodociągów: 200 000 zł 
g) pozostała działalność w gospodarce komunalnej: 100 000 zł 
h) zakup wyposaŜenia do świetlic wiejskich (zakupy będą czynione 

ze środków Wojewody przyznanych na wyposaŜenie punktów 
doŜywiania): 100 000 zł 

i) ochrona i konserwacja zabytkowych kościołów: 50 000 zł 
j) liga gminna: 100 000 zł. 
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Środki powstałe w wyniku zwiększeń dochodów i zmniejszeń wydatków to 
kwota: 1 194 000 zł, którą Wójt Gminy Darłowo zaproponował przeznaczyć 
na:  

a) budowę drogi w Bukowie Morskim: 150 000 zł 
b) budowę drogi Bobolin do nowopowstałych działek: 30 000 zł 
c) budowę drogi w Kopań do działek: 100 000 zł 
d) budowę drogi Wicie: 100 000 zł 
e) mieszkanie w Domasławicach: 31 000 zł 
f) remont dachu na budynku Ośrodka Zdrowia w Darłowie: 25 000 zł 
g) zakup nieruchomości w Słowinie: 70 000 zł 
h) zakup komputera dla informatyka i serwera: 19 000 zł 
i) dotacja celowa dla Państwowej StraŜy PoŜarnej w Sławnie z 

przeznaczeniem na modernizację systemu łączności: 10 000 zł 
j) remonty remiz: 25 000 zł 
k) utrzymanie szkół: 141 000 zł (kaŜda szkoła po 25 000 zł, oprócz 

JeŜyczek, Dobiesław dodatkowo 16 000 zł w związku z prowadzeniem 
kuchni) 

l) zakup koparko- ładowarki : 300 000 zł 
m) remonty świetlic: 23 000 zł 
n) boisko Wiekowice: 70 000 zł 

• odwodnienie płyty boiska: 50 000 zł 
• niwelacja płyty boiska: 20 000 zł 

o) modernizacja innych boisk: 100 000 zł 
• Drozdowo: 20 000 zł 
• Barzowice: 52 000 zł 
• Porzecze: 28 000 zł” 

 
BudŜet po dokonanych zmianach zamyka się następującymi kwotami: 
1.dochody: 28 483 533,38 zł 

w tym zadania zlecone: 3 020 458,38 zł 
2. wydatki: 36 069 147,38 zł 
         w tym zadania zlecone: 3 020 458,38 zł 
3. Deficyt w kwocie: 7 585 614,00 zł 
   Który zostanie pokryty nadwyŜką z lat ubiegłych, kredytem i poŜyczką. 
 
Skarbnik Gminy p. Krystyna Kisielewska poinformowała, Ŝe zaproponowana 
została przez Wójta autopoprawka, polegająca na przeniesieniu 100 tys. zł ze 
środków szkoły w JeŜyczkach na dotację dla nowo powstającej szkoły 
niepublicznej w JeŜyczkach. We wrześniu zostanie przygotowany kolejny 
projekt uchwały przekazujący dotację dla niepublicznej szkoły w wysokości 
ok. 400 tys. zł. Najpierw trzeba rozliczyć szkołę w JeŜyczkach, a pozostałe 
środki finansowe ująć jako dotację dla nowej szkoły niepublicznej. śadnych 
dodatkowych środków finansowych nie będzie, te zmiany będą dokonywane 
tylko w ramach juŜ przyznanych pieniędzy dla szkoły w JeŜyczkach. 
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Wójt Gminy Darłowo p. Franciszek Kupracz poinformował radnych, Ŝe 
na budowę sali gimnastycznej w Kopnicy wystarczy w tym roku 150 
tys. zł. Za te środki zostanie kupiony teren, sporządzony projekt oraz 
zostanie rozebrany istniejący budynek. Stypendia dla uczniów zostały 
juŜ rozdane, w związku ze środkami z zewnątrz moŜemy zwolnić 70 
tys. zł. Sprawa remontu wieŜy na kościele w Słowinie zostaje 
przeniesiona na przyszły rok. Z Bukowa Morskiego zostały 
przewiezione płyty, które naleŜy ułoŜyć w Bobolinie, aby korzystniej 
posprzedawać działki budowlane. Na budowę drogi w Bukowie 
Morskim przeznaczone jest 150 tys. zł.  W Kopań trzeba zrobić drogę 
do morza przy działkach przeznaczonych do sprzedaŜy.(100 tys. zł). 
Na budowę drogi w Wiciu proponuje się przeznaczyć 100 tys., 
poniewaŜ działki zostały sprzedane po bardzo atrakcyjnych cenach. 
Na zakup nieruchomości w Słowinie, przylegającej do świetlicy i 
szkoły proponuje się na dzień dzisiejszy 70 tys. zł. Właściciele złoŜyli 
ofertę na sprzedaŜ za 200 tys. zł. Reszta pieniędzy będzie 
proponowana po podpisaniu umowy wstępnej i negocjacjach. Dla 
Państwowej StraŜy PoŜarnej w Sławnie proponuje się przeznaczyć 10 
tys. zł jako dotację  celową z przeznaczeniem na modernizację systemu 
łączności. Na utrzymanie szkół naleŜy przeznaczyć w chwili obecnej 
141 tys. zł. Zakup koparko-ładowarki dla GZUP-u to koszt 300 tys. zł. 
Remonty remiz to kolejne 25 tys. zł, remonty świetlic: 23 tys. zł. Na 
stadion w Wiekowicach proponuje się przeznaczyć 70 tys. zł , w tym 
na odwodnienie boiska: 50 tys. zł oraz na niwelację płyty boiska: 20 
tys. zł. Ostatnio Wójt odbył spotkanie z Zarządem Wiekowianki i ma 
ich przyrzeczenie, Ŝe to boisko będzie zadbane. Od początku na boisko 
w Wiekowicach wydane zostało juŜ 400 tys. zł. Szereg spraw pozostaje 
do zrobienia, przede wszystkim ogrodzenie i zasianie trawy. Wójt 
będzie chciał oddać boisko w uŜyczenie Wiekowiance. Zgłaszają się teŜ 
inne druŜyny np. z JeŜyczek. Ale na dzień dzisiejszy Wójt uwaŜa, Ŝe 
nie naleŜy inwestować w istniejące boisko w JeŜyczkach, tylko naleŜy 
zrobić boisko przy szkole. Na modernizację pozostałych boisk 
proponuje się przeznaczyć 100 tys. zł: a) w Drozdowie – 20 tys. zł, b) w 
Barzowicach – 52 tys. zł, c) w Porzeczu – 28 tys. zł.  
Na koniec Wójt powiedział, Ŝe mamy zagroŜenie sytuacji finansowej 
gminy. Na zaplanowane 8,5 mln zł ze sprzedaŜy mienia, zrealizowany 
jest na dzień dzisiejszy tylko 1 mln zł.     
 
Radny Jan Fraszko zapytał kiedy zostaną zamontowane siedziska na 
boisku w Nowym Jarosławiu. Koszt tego zadania jest niewielki, bo ok. 
18-20 tys. zł.  
 
Odp. Wójt p. Franciszek Kupracz – rzeczywiście Zarząd Mieszka 
zwrócił się o zamontowanie siedzisk. Jest to koszt ok. 40 tys. zł. 
Nawet znaleźli wykonawcę, który poczekałby do końca roku na 
pieniądze, ale nie moŜna podpisać zlecenia, bo zadanie to nie jest w 
ogóle ujęte w budŜecie. Wójt zaproponował, aby Zarząd Mieszka ze 
Starego Jarosławia wystąpił o dofinansowanie do Urzędu  
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Marszałkowskiego, tak jak zrobił to Zarząd Wiekowianki. Na dzisiaj 
nic więcej Wójt nie moŜe powiedzieć w tej sprawie. 
 
Przewodniczący Rady p. Władysław Krakowiak udzielił głosu: 
 
Przewodniczącemu  Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów i BudŜetu p. 
JANOWI FRASZKO  , który   przedstawił pozytywną opinię komisji dot. 

projektu uchwały. 
 
Przewodniczącej Komisji Rewizyjnej p. EMILII GAFKA, która przedstawiła 

pozytywną opinię komisji dot. projektu uchwały. 
 
Przewodniczącemu Komisji Rolnictwa, Budownictwa, Gospodarki Komunalnej 
i Infrastruktury Technicznej p. JANOWI  MIKOŁAJCZAKOWI , który 

przedstawił pozytywną opinię komisji dot. projektu uchwały. 
 
 
Przewodniczącemu Komisji Oświaty i Kultury Fizycznej p. ANTONIEMU 
SZYNKOWSKIEMU, który przedstawił pozytywną opinię dot. projektu 

uchwały. 
                                               
                                                        
W związku z brakiem   głosów w dyskusji – Przewodniczący poddał 
uchwałę wraz z AUTOPOPRAWKĄ  pod głosowanie, w którym udział 
wzięło 14  radnych, głosując następująco: 13  głosów „za”, 0  głosów 
„przeciw”, 1  głos „wstrzymujący się”. 
 
Przewodniczący p. Władysław Krakowiak ogłosił, Ŝe uchwała Nr XVIII 

246/2008  w sprawie zmian w budŜecie Gminy Darłowo na   
2008    rok   została podjęta przez Radę Gminy Darłowo. / zał. Nr 10 /. 

 
Ad.4.  
Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia 
zmiany „Studium uwarunkowań i kierunków 
zagospodarowania przestrzennego  Gminy Darłowo”. DRUK 
NR 76/2008. 
 
 
Wójt Gminy Darłowo p. Franciszek Kupracz przedstawił projekt uchwały wraz 
z uzasadnieniem / zał. Nr 11/. 
Uzasadnienie: 
Wójt podkreślił, Ŝe zmiana planu zagospodarowania przestrzennego dotyczy 
całego sołectwa Barzowice. Ewentualna zmiana studium i  planu odbywać się 
będzie na koszt zainteresowanego właściciela. Jest on wiarygodnym 
inwestorem, zapłacił zaległy podatek za poprzedniego właściciela i chce 
postawić wiatraki 2,5 Mega VAT. Poprosił o podjęcie w/w uchwały, Ŝeby dać 
„zielone światło” dla przyszłych inwestorów. 
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Przewodniczący Rady p. Władysław Krakowiak udzielił głosu: 
 
Przewodniczącemu Komisji Rolnictwa, Budownictwa, Gospodarki Komunalnej 
i Infrastruktury Technicznej p. JANOWI  MIKOŁAJCZAKOWI , który 

przedstawił pozytywną opinię komisji dot. projektu uchwały. 
 
 
Przewodniczącemu  Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów i BudŜetu p. 
JANOWI FRASZKO  , który   przedstawił pozytywną opinię komisji dot. 

projektu uchwały. 
 
 
                                                        
W związku z brakiem   głosów w dyskusji – Przewodniczący poddał 
uchwałę pod głosowanie, w którym udział wzięło 14  radnych, głosując 
następująco: 14    głosów „za”, 0  głosów „przeciw”, 0  głosów 
„wstrzymujących się”. 
 
Przewodniczący p. Władysław Krakowiak ogłosił, Ŝe uchwała Nr XVIII 

/247/2008  w sprawie  przystąpienia do sporządzenia zmiany 
„Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 
przestrzennego  Gminy Darłowo”  została podjęta przez Radę Gminy 

Darłowo. / zał. Nr 12 /. 

 
W sesji uczestniczy 15 radnych, doszedł spóźniony Józef 
Szymacha . 
 
 Ad.5. 
Podjęcie uchwały w sprawie upowaŜnienia Wójta Gminy 
Darłowo do  nabycia nieruchomości (dot. działki nr 400 w 
obrębie Słowino Słowinko).    DRUK NR 77/2008. 
 
Wójt Gminy Darłowo p. Franciszek Kupracz przedstawił projekt uchwały wraz 
z uzasadnieniem / zał. Nr 13/. 
Uzasadnienie: 
„Wójt Gminy Darłowo postanowił przedłoŜyć pod obrady Rady Gminy projekt 
uchwały dotyczący nabycia od Pani Heleny Tryczyk, zam. Słowino, na rzecz 
Gminy Darłowo działki oznaczonej numerem geodezyjnym 400 o powierzchni 
0,22 ha, zabudowanej budynkiem mieszkalnym o pow. uŜytkowej 126 m², 
połoŜonej w obrębie ewidencyjnym Słowino Słowinko, gmina Darłowo. 
PowyŜsza propozycja podyktowana jest tym, Ŝe przedmiotowa działka 
zostanie przeznaczona pod obiekty celu publicznego tj. obiekty usług oświaty 
i sportu, zieleń gminną wraz z urządzeniami wypoczynku i rekreacji. 
W planie zagospodarowania przestrzennego działka przeznaczona jest pod 
tereny zabudowy mieszkaniowej, usług nieuciąŜliwych oraz produkcji rolnej – 
oznaczone symbolem MU-1.” 
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Przewodniczący Rady p. Władysław Krakowiak udzielił głosu: 
 
Przewodniczącemu  Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów i BudŜetu p. 
JANOWI FRASZKO  , który   przedstawił pozytywną opinię komisji dot. 

projektu uchwały. 
 
Przewodniczącemu Komisji Rolnictwa, Budownictwa, Gospodarki Komunalnej 
i Infrastruktury Technicznej p. JANOWI  MIKOŁAJCZAKOWI , który 
przedstawił pozytywną opinię komisji dot. projektu uchwały. 
                                                        
W związku z brakiem   głosów w dyskusji – Przewodniczący poddał 
uchwałę pod głosowanie, w którym udział wzięło 15  radnych, głosując 
następująco: 15    głosów „za”, 0  głosów „przeciw”, 0  głosów 
„wstrzymujących się”. 
 
Przewodniczący p. Władysław Krakowiak ogłosił, Ŝe uchwała Nr XVIII 

248/2008  w sprawie upowaŜnienia Wójta Gminy Darłowo do  
nabycia nieruchomości (dot. działki nr 400 w obrębie 
Słowino Słowinko)  została podjęta przez Radę Gminy Darłowo. / zał. Nr  

14 /. 

 
Ad.6.  
Podjęcie uchwały w sprawie ogłoszenia wyborów do 
samorządu sołeckiego Sołectwa Wicie w Gminie Darłowo. 
DRUK NR 78/2008. 
 
Wójt Gminy Darłowo p. Franciszek Kupracz przedstawił projekt uchwały wraz 
z uzasadnieniem / zał. Nr 15/. 
Uzasadnienie: 
W dniu 10 lipca 2008 roku wpłynęła do urzędu gminy rezygnacja z 
pełnionych funkcji przez sołtysa i radę sołecką w Wiciu. W związku z tym 
Wójt Gminy Darłowo zaproponował termin wyborów do samorządu 
sołeckiego Sołectwa Wicia na dzień 12 września 2008 roku. 
Na ostatniej Komisji Rewizyjnej Wójt poprosił  p. Tadeusza Sydora o podanie 
chociaŜ jednej przyczyny  świadczącej o braku współpracy. Sołtys Wicia nie 
podał Ŝadnej. Po ostatniej sesji została podpisana umowa z osobą, która 
zbiera opłatę klimatyczną. Termin wyborów sołtysa i rady sołeckiej został 
zaplanowany po sezonie, poniewaŜ wyborów dokonują stali mieszkańcy 
Wicia. W interesie mieszkańców powinna funkcjonować  rada sołecka i 
sołtys.  
  
p. Jan Górski – mieszkaniec Dąbek: to co się stało to akt determinacji 
sołtysa i rady sołeckiej. NaleŜało powołać sztab kryzysowy, Ŝeby rozwiązać te 
problemy, bo one były do rozwiązania. 
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p. Władysław Krakowiak – Przewodniczący Rady Gminy Darłowo: uwaŜa, Ŝe 
ta sytuacja się unormuje, opadną emocje, minie sezon , wyjadą właściciele 
ośrodków, a mieszkańcy zostaną sami ze swoimi problemami. 
 
                                                        
W związku z brakiem  dalszych  głosów w dyskusji – Przewodniczący 
poddał uchwałę pod głosowanie, w którym udział wzięło 15  radnych, 
głosując następująco: 15    głosów „za”, 0  głosów „przeciw”, 0  głosów 
„wstrzymujących się”. 
 
Przewodniczący p. Władysław Krakowiak ogłosił, Ŝe uchwała Nr XVIII 

/249/2008  w sprawie ogłoszenia wyborów do samorządu 
sołeckiego Sołectwa Wicie w Gminie Darłowo  została podjęta 

przez Radę Gminy Darłowo. / zał. Nr 16 /. 

 
Ad.7. 
Podjęcie uchwały w sprawie  przystąpienia do konkursu w 
ramach Programu Operacyjnego Infrastruktura i 
Środowisko, Oś Priorytetowa I –  Gospodarka wodno-
ściekowa, działanie 1.1 – gospodarka wodno-ściekowa     w 
aglomeracjach powyŜej 15 tys. RLM (nabór drugi). DRUK NR 
79/2008.  
 
Wójt Gminy Darłowo p. Franciszek Kupracz przedstawił projekt uchwały wraz 
z uzasadnieniem / zał. Nr  17/. 
Uzasadnienie: 
„W związku z ogłoszeniem terminu naboru wniosków w trybie konkursowym 
o dofinansowanie z Funduszu Spójności projektów w ramach Programu 
Operacyjnego Infrastruktura i Środowisko, Oś Priorytetowa I – Gospodarka 
wodno-ściekowa, działanie 1.1 – gospodarka wodno-ściekowa w 
aglomeracjach powyŜej 15 tys. RLM, wymagana jest zgodnie z pkt. 19 
regulaminu konkursu Uchwała Rady Gminy upowaŜniająca Wójta Gminy do 
złoŜenia wniosku oraz przyjęcie do realizacji przedsięwzięcia pn. „Budowa 
sieci kanalizacyjnej w Gminie Darłowo etap I” 
 
 
Przewodniczący Rady p. Władysław Krakowiak udzielił głosu: 

 
Przewodniczącemu  Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów i BudŜetu p. 
JANOWI FRASZKO  , który   przedstawił pozytywną opinię komisji dot. 

projektu uchwały. 
 
 
Przewodniczącemu Komisji Rolnictwa, Budownictwa, Gospodarki Komunalnej 
i Infrastruktury Technicznej p. JANOWI  MIKOŁAJCZAKOWI , który 

przedstawił pozytywną opinię komisji dot. projektu uchwały. 
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Przewodniczącej Komisji Rewizyjnej p. EMILII GAFKA, która przedstawiła 
pozytywną opinię komisji dot. projektu uchwały. 
 
                                                        
W związku z brakiem   głosów w dyskusji – Przewodniczący poddał 
uchwałę pod głosowanie, w którym udział wzięło 15  radnych, głosując 
następująco: 15    głosów „za”, 0  głosów „przeciw”, 0  głosów 
„wstrzymujących się”. 
 
Przewodniczący p. Władysław Krakowiak ogłosił, Ŝe uchwała Nr XVIII 

/250/2008  w sprawie przystąpienia do konkursu w ramach 
Programu Operacyjnego Infrastruktura i Środowisko, Oś 
Priorytetowa I –  Gospodarka wodno-ściekowa, działanie 1.1 
– gospodarka wodno-ściekowa     w aglomeracjach powyŜej 
15 tys. RLM (nabór drugi)  została podjęta przez Radę Gminy Darłowo. 

/ zał. Nr 18 /. 

 
 
Przewodniczący Rady Gminy Darłowo p. Władysław Krakowiak ogłosił 
10 minutową przerwę w obradach. 
 
Po przerwie: 
 

Ad.8.  
Podjęcie uchwały w sprawie wyraŜenia woli na 
wykonywanie zadań gminy   w zakresie edukacji publicznej, 
kultury i kultury fizycznej przez   Stowarzyszenie Rozwoju 
Szkoły „Szansa” w JeŜyczkach , w ramach    którego 
zadanie to będzie wykonywać szkoła niepubliczna – 
Społeczna  Szkoła Podstawowa im. kpt. Kazimierza 
Filipowicza ps. „Kord” w    JeŜyczkach.  DRUK NR 80/2008. 
 
 
Wójt Gminy Darłowo p. Franciszek Kupracz  przedstawił projekt uchwały 
wraz z uzasadnieniem / zał. Nr 19/. 
Uzasadnienie: 
„Stowarzyszenie Rozwoju Szkoły „Szansa” w JeŜyczkach złoŜyło wniosek 
dotyczący wykonywania zadań gminy w zakresie: 1) edukacji publicznej, 2) 
kultury, 3) kultury fizycznej. Zadanie to w ramach stowarzyszenia będzie 
wykonywać szkoła niepubliczna – Społeczna Szkoła Podstawowa im. kpt. 
Kazimierza Filipowicza ps.”Kord” w JeŜyczkach. „ 
 
*Wójt p. Franciszek Kupracz uwaŜa, Ŝe naleŜy zrobić wszystko, aby szkoły 
funkcjonowały we własnym zakresie w ramach organizacji społecznych.  
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*p. Jan Fraszko – radny: zapytał o sformułowanie ujęte w paragrafie 2: „Rada 
Gminy Darłowo wyraŜa zgodę na finansowanie wykonywania zadań ujętych 
w paragrafie 1 tj. zadań z zakresu edukacji, kultury i kultury fizycznej.” Co 
będzie w przyszłości, jeŜeli przyjdzie nowa rada gminy i nie wyrazi zgody na 
finansowanie szkoły społecznej? 
 
p. Franciszek Kupracz – Wójt: jest ciągłość władzy i kolejna rada powinna 
realizować rozpoczęte zadania. Od obowiązku nauczania dzieci nikt gminy 
nie zwolni. 
 
*p. Szymon Krawczuk – radny: projekty uchwał zostały dostarczone radnym 
bardzo późno, bo w dniu sesji.W paragrafie 2 rada gminy wyraŜa zgodę na 
finansowanie. Radny uwaŜa, Ŝe powinno być ujęte wyraŜenie 
„współfinansowanie” , bo stowarzyszenie będzie chyba pozyskiwać swoje 
środki finansowe. 
 
* p.Franciszek Kupracz – Wójt : w ubiegłym roku 12 grudnia odbyła się 
Komisja Oświaty i Kultury Fizycznej. Dokumenty w sądzie o rejestrację 
stowarzyszenia zostały złoŜone zaraz po tej komisji. Nie było to więc od nas 
zaleŜne, Ŝe rejestracja w Sądzie Rejonowym trwała tyle czasu. Postanowienie  
o rejestracji zostało wydane dopiero 9 lipca 2008 roku. Przy opracowywaniu 
projektów uchwał i innych dokumentów korzystaliśmy z doświadczeń Gminy 
Kobylnica. Zawsze z tej sprawy będzie się moŜna wycofać. Dotacje z gminy 
przyznawane szkole będą podlegały kontroli. Te projekty uchwał są 
wstępnym wyraŜeniem zgody przez radę gminy. Dalszy tok całej procedury 
powstawania i funkcjonowania szkoły społecznej będzie na bieŜąco 
pilotowany przez Komisję Oświaty i Kultury Fizycznej.  
 
*p.Władysław Krakowiak – Przewodniczący Rady Gminy Darłowo: na 
ostatnim posiedzeniu Komisji Rewizyjnej Wójt dokładnie omówił 
wprowadzane dzisiaj projekty uchwał w sprawie powstania szkoły społecznej. 
 
*p.Jakub Podruczny - radca prawny: poinformował, Ŝe Kancelaria Prawna 
nie miała moŜliwości prawnej analizy co do szczegółowości treści 
przedstawionych dzisiaj uchwał. Ogólny kierunek uchwał jest prawidłowy. 
 
*p.Franciszek Kupracz – Wójt: podstawy prawne w projektach uchwał są 
przejęte z dokumentów Gminy Kobylnica. Prawo w całym kraju jest przecieŜ 
ujednolicone. Rok szkolny zaczyna się juŜ 1-go września,  szereg spraw 
trzeba jeszcze uregulować, a czasu jest niewiele. 
                                                        
W związku z brakiem  dalszych  głosów w dyskusji – Przewodniczący 
poddał uchwałę pod głosowanie, w którym udział wzięło 15  radnych, 
głosując następująco: 14    głosów „za”, 0  głosów „przeciw”, 1  głos 
„wstrzymujący się”. 
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Przewodniczący p. Władysław Krakowiak ogłosił, Ŝe uchwała Nr XVIII 

/251/2008  w sprawie wyraŜenia woli na wykonywanie zadań 
gminy   w zakresie edukacji publicznej, kultury i kultury 
fizycznej przez   Stowarzyszenie Rozwoju Szkoły „Szansa” w 
JeŜyczkach , w ramach    którego zadanie to będzie 
wykonywać szkoła niepubliczna – Społeczna  Szkoła 
Podstawowa im. kpt. Kazimierza Filipowicza ps. „Kord” w    
JeŜyczkach  została podjęta przez Radę Gminy Darłowo. / zał. Nr 20 /. 

 
Ad.9.  
Podjęcie uchwały w sprawie oddania nieruchomości 
gruntowych stanowiących własność Gminy Darłowo w 
uŜyczenie . DRUK NR 81/2008. 
 
Wójt Gminy Darłowo p. Franciszek Kupracz przedstawił projekt uchwały wraz 
z uzasadnieniem / zał. Nr 21/. 
Uzasadnienie: 
„Wójt Gminy Darłowo po zapoznaniu się z wnioskiem Stowarzyszenia 
Rozwoju Szkoły „Szansa” w JeŜyczkach w sprawie przekazania w uŜyczenie 
obiektów gminnych w JeŜyczkach postanowił przedłoŜyć pod obrady Rady 
Gminy Darłowo projekt uchwały w przedmiotowej sprawie.” 
Wójt Gminy Darłowo p.Franciszek Kupracz poinformował o 
autopoprawce do w/w projektu uchwały (DRUK NR 81A/2008 – zał. Nr 
22 do protokołu). Autopoprawka dot. wprowadzenia w paragrafie 1  
zapisu „w uŜyczenie na czas nieokreślony , minimum 9 lat” oraz w 
paragrafie 2 zapisu :”oraz wyposaŜenie ze Szkoły Podstawowej 
JeŜyczki”.  
Wójt przytoczył cały projekt uchwały: 
§ 1: „WyraŜa się zgodę na oddanie nieruchomości gruntowej 
oznaczonej numerem geodezyjnym 145 o pow. 1,02 ha oraz 
nieruchomości gruntowej zabudowanej oznaczonej numerem 
geodezyjnym 146 o pow. 1,5490 ha, połoŜonych w obrębie 
ewidencyjnym JeŜyczki, gmina Darłowo w uŜyczenie na czas 
nieokreślony, minimum 9 lat, na rzecz Stowarzyszenia Rozwoju Szkoły 
„Szansa” w JeŜyczkach”. 
§ 2: „Przekazanie środków trwałych oraz wyposaŜenie ze Szkoły 
Podstawowej JeŜyczki nastąpi z protokołem zdawczo-odbiorczym 
stanowiącym integralną część umowy uŜyczenia”. 
                                                  
*radny Marian Szczepaniak: zapytał Wójta o moŜliwość budowy sali 
gimnastycznej przez gminę w momencie funkcjonowania szkoły 
niepublicznej. 
 
*odp.Wójt p.Franciszek Kupracz: Stowarzyszenie „Szansa” zostało powołane 
do bieŜącego prowadzenia szkoły. W umowie uŜyczenia zostaną przekazane 
środki trwałe oraz wyposaŜenie ze Szkoły Podstawowej w JeŜyczkach,  
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natomiast środki inwestycyjne nie będą przekazywane. Gmina we własnym 
zakresie będzie prowadzić inwestycję oraz ją rozliczać, zgodnie z 
obowiązującymi przepisami prawnymi. 
       
W związku z brakiem dalszych  głosów w dyskusji – Przewodniczący 
poddał uchwałę wraz z w/w AUTOPOPRAWKĄ pod głosowanie, w którym 
udział wzięło 15  radnych, głosując następująco: 14    głosów „za”, 0  
głosów „przeciw”, 1  głos „wstrzymujący się”. 
 
Przewodniczący p. Władysław Krakowiak ogłosił, Ŝe uchwała Nr XVIII 

/252/2008  w sprawie oddania nieruchomości gruntowych 
stanowiących własność Gminy Darłowo w uŜyczenie  została 

podjęta przez Radę Gminy Darłowo. / zał. Nr 23/. 

 
Ad.10.  
Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia trybu udzielania i 
rozliczania dotacji dla szkół, przedszkoli oraz 
niepublicznych zespołów wychowania    przedszkolnego i 
punktów przedszkolnych prowadzonych na terenie       
Gminy Darłowo. DRUK NR 82/2008.   
 
Wójt Gminy Darłowo p. Franciszek Kupracz  przedstawił projekt uchwały 
wraz z uzasadnieniem / zał. Nr 24/. 
                                                        
W związku z brakiem   głosów w dyskusji – Przewodniczący poddał 
uchwałę pod głosowanie, w którym udział wzięło 15  radnych, głosując 
następująco: 15    głosów „za”, 0  głosów „przeciw”, 0  głosów 
„wstrzymujących się”. 
 
Przewodniczący p. Władysław Krakowiak ogłosił, Ŝe uchwała Nr XVIII 

/253/2008  w sprawie ustalenia trybu udzielania i rozliczania 
dotacji dla szkół, przedszkoli oraz niepublicznych zespołów 
wychowania    przedszkolnego i punktów przedszkolnych 
prowadzonych na terenie       Gminy Darłowo  została podjęta 

przez Radę Gminy Darłowo. / zał. Nr 25 /. 

 
Ad.11.  
Informacja Wójta Gminy Darłowo o sprzedaŜy mienia za 
okres od dnia 1    stycznia 2008 roku do dnia 30 czerwca 
2008 roku .  
 
Radni otrzymali szczegółową informację o sprzedaŜy mienia za pierwsze 
półrocze 2008 roku. Komisja Rolnictwa, Budownictwa , Gospodarki 
Komunalnej i Infrastruktury Technicznej oraz Komisja Gospodarki Gminnej,  
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Finansów i BudŜetu na wspólnym posiedzeniu zaopiniowały w/w sprzedaŜ 
pozytywnie, bez uwag. Na sesji radni nie wnieśli zastrzeŜeń. 
 
Informacja stanowi załącznik nr 26  do niniejszego protokołu. 
 
Ad.12. Wolne wnioski i zapytania. 
 
*p. Idzi Krawczyk – Sołtys Krup: zwrócił się do Wójta ponownie o poprawę 
stanu dróg dojazdowych do pól, podkreślając jednocześnie Ŝe wnioskuje o tą 
sprawę reprezentując wieś i wszystkich jej mieszkańców. 
*odp. Wójt p. Franciszek Kupracz: dla wsi Krupy i jej mieszkańców została 
załatwiona sprawa placu przed kościołem, o który tak wszyscy wnioskowali. 
Pieniądze, które były przeznaczone na drogi, poszły na ten plac, który 
kosztował 30 tys. zł. W chwili obecnej jest skromna sprzedaŜ, ale Wójt ma 
nadzieję, Ŝe do końca roku znajdą się jeszcze środki finansowe. 
*p. Jan Fraszko – radny: podziękował p. dyr.Jerzemu Surowcowi za 
połatanie dziur w asfalcie oraz p. Tadeuszowi Bierniukiewiczowi – radnemu 
powiatowemu za pilotowanie tej sprawy. Od listopada 2007 roku radny pisze 
interpelacje o zamontowanie siedzisk na boisku , ale bez rezultatu. 
*odp.Wójt p.Franciszek Kupracz: bardzo chciałby, Ŝeby załatwić od razu 
wszystkie problemy zgłaszane we wnioskach i interpelacjach oraz przez 
samych mieszkańców. Ale niestety nie na wszystko starcza pieniędzy, więc 
trzeba najpierw robić sprawy priorytetowe.  
*p.Barbara Kurczewska – Sołtys Palczewic: poprosiła, aby wyrównać drogę 
na Wicie. Jest bardzo duŜo wycieczek rowerowych, a droga ta pomimo 
znaków, jest nieprzejezdna. Droga Kopnica-Palczewice jest juŜ w lepszym 
stanie i jest przejezdna. 
*odp.Wójt p.Franciszek Kupracz: po zakupie koparki przez Gminny Zakład 
UŜyteczności Publicznej będą wykonywane prace drogowe przez nasz zakład 
budŜetowy. Zakres prac zostanie ustalony, ale Wójt zapisał sobie drogę 
Palczewice-Wicie w pierwszej kolejności. Jak starczy pieniędzy to GZUP 
wejdzie teŜ na drogi śródpolne, które stanowią dojazdy do pól mieszkańców 
gminy. Firma Fransław będzie pracowała  na terenie naszej gminy do połowy 
sierpnia. Zostaną ułoŜone płyty w Wiciu i w Kowalewicach. 
*p.Zbigniew Stebliński – Sołtys Bobolina: w chwili obecnej są załatwiane 
sprawy administracyjne oraz  dokumentacja na drogę wojewódzką 203 
przebiegającą przez Bobolin. Czy byłaby szansa zrobienia przy tej okazji 300 
metrów chodnika?. 
*Wójt p.Franciszek Kupracz: organem prowadzącym sprawy 
administracyjne jest Gmina Sianów. Odcinek od GleŜnowa do Darłowa chce 
pilotować nasza gmina. śeby zrobić dokumentację na chodniki i ścieŜki 
rowerowe, to gminy muszą współpracować i współfinansować te zadania. 
Wojewódzki Zarząd Dróg posiada tylko środki na jezdnię. Będą czynione 
uzgodnienia, Ŝeby projekt obejmował teŜ obwodnicę Dąbek. Prace projektowe  
trwają bardzo długo:  wykonanie wszystkich map, ustalenia praw własności, 
pozwolenia na budowę i wszelkie uzgodnienia. Jak będą szczegółowe 
uzgodnienia, to Wójt poruszy tą sprawę. Na zakończenie Wójt poinformował, 
Ŝe w I połowie  
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sierpnia 2008 roku odbędą się wstępne konsultacje z projektantem planu 
zagospodarowania przestrzennego dot. strefy uzdrowiska.   
*p.Jan Fraszko – radny: zapytał o szanse dokończenia chodnika w Starym 
Jarosławiu.  
*odp.Wójt p.Franciszek Kupracz: chodnik jest wspólną sprawą gminy i 
Wojewódzkiego Zarządu Dróg. Jest wykonany projekt, ale gmina nie ma 
własnych środków finansowych na wykonawstwo. Jak wygospodarujemy 
środki w naszym budŜecie to Wojewódzki Zarząd Dróg dostarczy obiecany 
materiał. 
*p.Mirosław Gałuszkiewicz – radny: zgłosił pilną sprawę zrobienia 
przepustu w Słowinku, poniewaŜ kombajny nie wjadą na pola. 
*odp.Wójt p.Franciszek Kupracz: firma Fransław ma wykonać 1 przepust w 
Wiekowicach. Po zrobieniu wstępnej kalkulacji kosztów przepustu w 
Słowinku okazuje się, Ŝe  koszt wyniesie  ok. 5 tys. zł. Po ułoŜeniu 
wszystkich płyt na drogach, zostaną podsumowane ostatecznie wydane 
pieniądze. Na razie trzeba poczekać. 
 
Na tym dyskusję zakończono.   
 

Ad.13. Zamknięcie sesji. 
 
Wobec wyczerpania porządku  obrad – Przewodniczący Rady 
Gminy Darłowo p. Władysław Krakowiak zamknął obrady XVIII 
sesji Rady Gminy Darłowo o godzinie 12.15 dnia 22 lipca 2008 
roku. 
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